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»آرمان ملی« به بررسی تناقض های آماری  می پردازد؛   

وضعمان روی کاغذ خـوب است 
   به استناد گفته دولت، درآمدهای نفتی ایران در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته حدود 5 برابر شده و به رقم 65 هزار میلیاردتومان رسیده است، به این ترتیب باید 

تحول مثبتی در کسری بودجه پیش بینی شده صورت گرفته باشد که گفته های  برخی مقام های دولتی بر خلاف این امر است.

»آرمان ملی« مزایا  و معایب اقتصادی الحاق 
ایران به پیمان شانگهای را بررسی می کند؛ 

دو روی سکه  پیوستن  ایران 
به   پیمان  شانگهای

یک کارشناس اقتصادی: 
ایران باید در سایه الحاق به پیمان شانگهای 
مسیر  در  خود  خواسته های  از  بسیاری 
تامین منافع در این سازمان را پیگیری 
کند که از جمله آن می توان به احیای مجدد 
جاده ابریشم برای ایران اشاره کرد تا این 
مسیر به عنوان ارزان ترین و کوتاه ترین راه 
ارتباطی از ایران به کشورهای دیگر معرفی 
نصیب  فراوانی  درآمدزایی های  و  شود 

کشور شود. 
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صفحه7

    دستور رئیس قوه قضائیه درباره پرونده مهسا امینی  :          فریده غیرت در گفت وگو با »آرمان ملی«:    

 پلیس باید 
 نماد آرامش روانی 

در جامعه باشد 
     اعتراضات دانشجویی 
    به یاد مهسا امینی

 همه دوربین های 
 عمومی و خصوصی 
بررسی شود

محمد اسلامی: 

 پیغام های آژانس
 نشان دهنده قصد آن ها 

برای بستن پرونده ایران است

سفر نیویورک با موفقیت همراه خواهد بود؟ حاشیه نشست مهم تر است

العربی الجدید گزارش داد؛ 
دروازه ای برای دور زدن تحریم های غرب 

محسن پاک آیین: 
سفر نانسی پلوسی به ارمنستان؛ هشداری برای ایروان و باکو 

محمد اسلامی: 
 پیغام های آژانس، نشان دهنده قصد آن ها 

برای بستن پرونده ایران است

سفر آقای رئیسی به نیویورک 
و  مخالفت ها  نشیب ها،  و  فراز  با 
سخت گیری های زیادی مواجه بود 
و حتی وزارت امور خارجه آمریکا 
تحت فشار کنگره و سازمان های 
امنیتی آمریکا حاضر نبود به ایشان 
ویزا دهد. منتها بنا به ملاحظاتی که از 
جمله این مذاکرات همین مذاکرات 
برجامی بود و آمریکا نمی خواست 
که ایران را سر لج بیندازد، بالاخره 
به ایشان ویزا داد. آقای رئیسی هم 
در شرایط نه چندان مطلوبی به خاطر 
حادثه ای که برای مهسا امینی رخ 
داده، این سفر را شروع کرده است. 
فضای داخلی ایران و تا حدودی هم 
فضای بین المللی نسبت به این حادثه 
ملتهب است و با اظهارنظری که 
آقای رئیسی در اینباره-  مبنی بر 
اینکه مثل اینکه فرزند خودم دچار 
این مشکل شده-  کردند، قطعا در 
سفر ایشان هم این حادثه بسیار 
موثر خواهد بود. حالا صحبت بر سر 
این است که چطور این ویزا داده 
شده؟! و بحثی است که احتیاج به 
گفت وگوی بیشتر دارد ولی آمریکا 
به خاطر اینکه فضای خودش را با 
ایران دچار کدورت بیشتری نکند، 
تن به این کار داد. ولی قطعا فضای 
مجمع عمومی سازمان ملل متحد 
هم به خاطر این مساله، به نفع آقای 
رئیسی نخواهد بود. البته ممکن 
است ملاقات هایی بین آقای رئیسی 
و روسای جمهور دیگر صورت بگیرد 
و وزارت خارجه ما معمولا طبق آیین 
دیپلماسی آن را فراهم کرده است. اما 
در مورد اینکه ایشان در چه زمینه ای 
در مجمع صحبت خواهند کرد، به 
نظر می رسد که باید در مورد برجام، 
مساله اوکراین و مسائل منطقه ای 

اظهارنظر کنند. ولی اینکه تا چه اندازه 
بتوانند در این سفر موفق باشند، جای 
ابهام دارد. درحقیقت وقتی روسای 
جمهور به مجمع عمومی می روند هم 
از موفقیت هایشان صحبت می کنند و 
هم برنامه های آینده شان در ارتباط 
با پیشرفت های اقتصادی و توسعه 
سیاسی شان با کشورهای دیگر را 
مطرح می کنند که چه فرمول ها و 
شیوه هایی را در پیش بگیرند از اینکه 
سخنرانی ایشان روی چه محورهایی 
خواهد بود، بی اطلاع هستم. اما به 
یک  رئیس  اعتبار  سنتی  شکل 
کشوری که به مجمع عمومی می رود، 
بستگی به سطح ملاقات هایی دارد که 
با روسای سایر کشورها انجام می دهد 
و امیدواریم که رئیس جمهور ما هم 
بتواند در یک سطح رضایتبخشی 
با روسای کشورهای دیگر ملاقات 
داشته باشد. هرچند یک مقدار بعید 
به نظر می رسد و الان قابل پیش بینی 
نیست که چه اتفاقی خواهد افتاد. 
در طول 43 سال گذشته تنها دو 
رئیس جمهور بودند که امکان ملاقات 
با روسای جمهور آمریکا را داشتند. 
آقای خاتمی که امکان وقوع ملاقات 
با کلینتون را داشت ولی صورت 
نگرفت. آقای روحانی هم می توانست 
با اوباما ملاقات کند که آنهم صورت 
نگرفت و این خصومت ما همچنان 
دیرینه باقی ماند و نتوانستیم به این 
وضعیت خاتمه دهیم. آقای روحانی 
برخوردار  بیشتری  تجربیات  از 
بود ضمن اینکه علاقه مند بود که 
شرایط  ولی  شود  حل  مشکلات 
اجازه نداد این کار صورت بگیرد. 
آقای خاتمی از یک انعطاف پذیری 
بالایی برخوردار بود ولی آقای روحانی 
تجربیات زیادی داشت و اولین کسی 
بود که مذاکرات بر سر برجام را با 
خارجی ها شروع کرد. درنهایت باید 
گفت ملاقات با بایدن نیز مطلقا در 

برنامه آقای رئیسی نخواهد بود. 

77امین  رئیس جمهور برای شرکت در 
نشست مجمع عمومی سازمان ملل متحد عازم 
نیویورک شد و البته قابل پیش بینی نیست که 
چه مطالبی مطرح خواهند کرد. آقای رئیسی 
باید از این فرصت استفاده کنند ولی برای اینکه 
از این فرصت استفاده شود، قبل از آن باید به 
موضوعاتی که می تواند مورد توجه قرار بگیرد 
با توجه به وضعیت ایران توجه شود. به نظر 
می رسد که درباره برجام و مسائل منطقه ای 
بحث خواهند کرد. ایشان تلاش خواهند کرد 
که بخشی از تبلیغات یا مطالبی که پیرامون 
ایران در مورد فعالیت هسته ای صلح آمیز 
هست را پررنگ کند. اینکه ایران به عنوان یک 

راه حل در منطقه برای حفظ امنیت است و 
آماده است که با همسایگان تعامل کند و سطح 
همکاری خود را گسترش دهد. از اینکه آمریکا 
از برجام خارج شده، آمریکا عهدشکنی می کند 
و تمایلی به احیای برجام نشان نمی دهد یا 
سنگ اندازی می کند را خواهند گفت و درمورد 
حقوق بشر هم ایران قربانی تروریسم است، 
ایران ناقض حقوق بشر نیست و در مورد ایران 
گزارش های دروغی منتشر می شود. البته در 
مورد همه کشورها اینچنین است و خروجی 
خاصی نمی تواند داشته باشد. معمولا مقامات 
کشورها در حاشیه اجلاس سازمان ملل با 
همدیگر نشست می گذارند و بحث های عینی و 
ملموس اقتصادی و سیاسی را برای اعتبار سطح 
مناسبات بحث می کنند و حاشیه اجلاس مهم تر 
است. احتمالا باعث خواهد شد که بخش هایی 
از مخالفان در خارج از کشور به بهانه حضور 

ایشان تظاهرات و تجمعاتی داشته باشند و 
طبق معمول شعارهایی علیه مقامات ایران 
درآنجا سر داده خواهد شد. ایشان در شانگهای 
با چین و روسیه ملاقات داشتند و اکنون با 
اروپایی ها فضا خیلی آماده مذاکرات جدی 
نیست و بعضا هم تلفنی صحبت شده و احتمالا 
با کشورهای آفریقایی و آمریکای لاتین و ونزوئلا 
و کوبا، گفت وگو خواهند کرد ولی در درون اینها 
یک پروژه جدی اقتصادی تعریف نخواهد شد. 
اما همزمانی این نشست با از سرگیری شکایت 
ایران در دادگاه لاهه از آمریکا به خاطر آزادسازی 
دارایی هایش ارتباطی ندارد و پیگیری حقوقی 
مساله است که بیشتر فنی است و از نظر حقوقی 
تکنیکال است و آنجا بیشتر نشست سیاسی و 
ملاحظات ابعاد سیاسی پررنگ است و بعید به 
نظر می رسد که این دو خیلی ارتباط خاصی 

برقرار کنند. 

آرمان ملی: العربی الجدید در گزارشی به عضویت ایران در سازمان 
شانگهای پرداخته و آن را بررسی کرده است. در این گزارش آمده است: آنطور 
که در نشست اخیر پیمان شانگهای با حضور ۲۲ عضو آن در سمرقند پایتخت 
ازبکستان اعلام شد، از روز جمعه گذشته، ایران به عضویت کامل سازمان 
شورای همکاری های شانگهای درآمده است، اتفاقی که »نقطه تحولی« در 
تاریخ سیاست خارجی ایران به شمار می رود. ایران در شرایطی به عضویت 
کامل شانگهای درآمده است که این کشور از سال ۲۰۱۸ میلادی و از زمان 
خروج آمریکا از برجام، تحت شدیدترین تحریم های آمریکا قرار دارد و این 
در حالی است که هیچ افق روشنی برای لغو این تحریم ها در مذاکرات کنونی 
برای احیای برجام وجود ندارد. عضویت ایران در سازمان شانگهای به دلایل 
مختلف اقتصادی و سیاسی اهمیت دارد که مهم ترین آنها چرخش سیاست 
خارجی ایران به سمت تقویت روابط خود با همسایگان و شرق در سایه ادامه 
درگیری های ایران با قدرت های غربی و آمریکا است. بر همین اساس، دولت 

ایران به عضویت کامل این کشور در سازمان شانگهای به چشم درهایی برای 
دور زدن تحریم های آمریکا و نظام مالی بین المللی تحت سیطره آمریکا نگاه 
می کند. ایران ۱۵ سال قبل به عنوان عضو ناظر به عضویت سازمان شانگهای 
درآمده بود و در نشست سال گذشته این سازمان بر عضویت کامل ایران 
توافقی صورت گرفت. سازمان همکاری های شانگهای در سال ۱۹۹۶ با 
عنوان شانگهای ۵ در نشستی با حضور رهبران روسیه، چین، قرقیزستان 
و تاجیکستان برای مواجه با تهدیدات امنیتی جدید تشکیل شد و در سال 
۲۰۰۰ این سازمان به سازمانی سیاسی، اقتصادی، امنیتی و منطقه ای تبدیل 
و نام آن به شورای همکاری شانگهای تغییر پیدا کرد و ازبکستان، هند، 
پاکستان و اخیرا ایران به عنوان اعضای دائم آن انتخاب شدند. روح ا... لطیفی، 
سخنگوی گمرک ایران در گفت وگو با العربی الجدید گفت که عضویت ایران 
در سازمان همکاری های شانگهای به تهران برای مقابله با تحریم های آمریکا 

و دور زدن این تحریم ها کمک خواهد کرد. 

در  ایران  پیشین  سفیر  ملی:  آرمان 
آذربایجان گفت: سفر نانسی پلوسی رئیس 
مجلس نمایندگان آمریکا به ایروان، هشداری 
برای ایروان و باکوست که ممکن است این 
روند تنش میان آنها را پیچیده  کند.  محسن 
پاک آیین با اشاره به تحولات مرزی میان 
آذربایجان و ارمنستان اظهار کرد: درگیری و 
تنش میان ارمنستان و آذربایجان است و آن 
هم مربوط به ابهاماتی است که در ارتباط با 
توافق مسکو وجود دارد. درگیری ها به گونه ای 
نیست که مرز ایران با این کشورها بسته شود. 
جنگ در مناطق دیگری است که الان هم در آن 
مناطق با توجه به تحولات روزهای اخیر آتش 
بس اعلام شده است. وی درباره نگاه ایران به این 
تحولات گفت: ایران اعلام کرده خط قرمزش 

بحث تغییر مرزهای جغرافیایی است اما در حال 
حاضر درگیری بین ارمنستان و آذربایجان است 
و جای نگرانی نیست. این دیپلمات کشورمان 
تصریح کرد: بعید است درگیری میان آذربایجان 
و ارمنستان فراگیر شود. در درگیری های این 
چند روز دو کشور تلفات زیاد داشتند و کاملا به 
ضرر دو کشور بود از این رو هر دو پذیرفتند که 
مذاکره کنند. وی با بیان اینکه معتقدم آذری ها 
درگیری و تنش را شروع کردند تا امتیاز بیشتری 
در حوزه سیاسی بگیرند و ارمنستان در مقابل 
این خواسته آذربایجان مقاومت کرد افزود: اما به 
نظر دو کشور به این نتیجه رسیده اند که مساله 
را مسالمت آمیز حل کنند. پاک آیین درباره 
سفر نانسی پلوسی به ارمنستان با تاکید بر 
این که این سفر نشان دهنده دخالت آمریکا است 

گفت: متأسفانه این فضا داده شده تا کشورهای 
مختلف در این بحث دخالت کنند؛ فرانسه از 
ارمنستان حمایت کرده و ترکیه از آذربایجان 
که معتقدم این حمایت ها باعث می شود موضوع 
مناقشه ارمنستان و آذربایجان پیچیده شود از 
این رو بهتر است هر دو کشور بر اساس قوانین و 
مقررات بین المللی برخورد کنند. این دیپلمات 
کشورمان خاطرنشان کرد که سفر نانسی 
پلوسی به ارمنستان و حمایت از این کشور و در 
مقابل حمایت ترکیه از آذربایجان یک هشدار 
به ایروان و باکو است چرا که ممکن است این 
تعاملات تنش را پیچیده سازد و دامنه آن را به 
کشورهای اطراف گسترش دهد در آن صورت 
شرایط دیگر آن گونه که الان تصور می شود 

نخواهد بود. 

آرمان ملی: معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی ایران 
اظهار کرد: خدمت به مردم و خدمت به این آب و خاک جزو توفیقات بزرگ 
است و امیدوارم خداوند متعال عنایت کند تا آن چنان که شایسته ملت 
عزیز و شریف ایران است، بتوانیم خدمات رسانی کنیم و آثار آن به گونه ای 
باشد که تراز کشور و شرایط کیفی زندگی مردم را تحت تأثیر قرار دهد 
و متحول تر از گذشته کند.  محمد اسلامی با بیان این مطلب در برنامه 
صف اول شبکه خبر درباره دستاوردهای صنعت هسته ای در حوزه علمی 
و پزشکی گفت: در حوزه سلامت و پلاسما درمانی به  تازگی بر روی سه 
بیمار در تهران روند درمانی انجام شد که نتیجه  مثبتی داشت. وی تصریح 
کرد: به دنبال این هستیم تا جوی که علیه صنعت هسته ای کشور به راه 
افتاده تا مسیر ما را مسدود کنند را با استفاده از دستاوردهای گوناگون و 
متنوع از بین ببریم. رئیس سازمان انرژی اتمی افزود: در حوزه شرکت های 
دانش بنیان نیز در سازمان انرژی اتمی، مرکزی را برای تعامل پژوهشگران 
و سرمایه گذاران فراهم کرده ایم. اسلامی گفت: از ۲۰ سال قبل تاکنون 
شاهد طرح روایت های مختلف از سوی صهیونیست ها و غربی ها علیه 
برنامه هسته ای هستیم و طرح اتهاماتی علیه صنعت هسته ای ما همچنان 
ادامه دارد. معاون رئیس جمهور اضافه کرد: در مذاکراتی که در دولت قبل 
انجام شده بود، گفته بودند که اطلاعاتی در دست ما است و برای بازدید 
از چهار مکان به ما دسترسی بدهید که ما این پرونده را ببندیم البته برای 
این اتهامات هم سند معتبر نداشتند. وی با اشاره به توافق سال گذشته 
با رافائل گروسی، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی توضیح داد: با 
گروسی تفاهم کردیم و آن بیانیه منتشر شد و گفتیم شما سوالاتتان را به 
 ما بدهید و ما جواب سوالات را به شرط اینکه پرونده را ببندید، می دهیم. 
اسلامی بیان کرد: آژانس اعلام کرد که ۲ پرونده از مکان های ادعایی 
را می بندد و در مورد ۲ مکان بعدی، ایران باید روشنگری بیشتری 
انجام دهد اما بعداً از آن دو مکان، یک پرونده  را بستند که البته مجدداً 
پرونده همان مکان را باز کردند! اسلامی افزود: برای مثال یکی از این 
اماکن یک معدن متروکه است که بیش از 3۰ سال استفاده نشده 
است. معاون رئیس جمهور گفت: در جمهوری اسلامی ایران یک مورد 
فعالیت هسته ای وجود ندارد که به آژانس اعلام نشده باشد یا آژانس 
از آن بی اطلاع باشد و تمام فعالیت ها تحت نظارت آژانس است. وی 
بیان کرد: امروز در حدود ۲ درصد از ظرفیت هسته ای دنیا مربوط به 
 ایران است، اما حدود ۲۵ درصد از بازرسی ها از ایران انجام می شود!

وی افزود: آژانس و مدیرکل باید از جایگاه حقوقی آژانس صیانت کنند. 
اسلامی تصریح کرد: پیغام ها و پیام هایی که از طرف آژانس آمده؛ نشان 

می دهد که قصد بستن این پرونده را دارند. 

آمار زائران بیمار و فوتی اربعین اعلام شد
آرمان ملی: رئیس جمعیت هلال احمر از انتقال 3۶3 بیمار و 74 پیکر 
زائر ایرانی از خاک عراق به ایران خبر داد. پیرحسین کولیوند افزود: این تعداد 
از مرز مهران و شلمچه تا روز یکشنبه ۲7 شهریور وارد خاک ایران شده است. 
او با بیان اینکه هر کدام از بیماران و مصدومان ایرانی که در مراکز درمانی 
عراق به شرایط پایدار برسند به خاک کشور منتقل می شوند،   اظهارداشت: 
هر زمان شرایط مساعد شد، همه افرادی که در مراکز درمانی عراق بستری 
هستند به کشور منتقل می کنیم. کولیوند با اشاره به اینکه هنوز 7۰۰ هزار 
زائر ایرانی در عراق حضور دارند و بیشتر تراکم در شهرهای نجف و کربلا است، 
 گفت: همچنان مراجعه به درمانگاه ها و بیمارستان های هلال احمر ایران در 
این دو شهر زیاد است اما درمانگاه های هلال احمر در مسیر نجف تا کربلا 

جمع شده است.

 در سازمان ملل
 صدای ملت ایران 
خواهم بود
 توافق خوب باشد
در به نتیجه رساندن آن 
جدیت خواهیم داشت

علی بیگدلی
تحلیلگر سیاسی

یوسف مولایی
استاد دانشگاه
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یـادداشــت  1

یـادداشــت  2
همین صفحه
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یوسف مولایی
استاد دانشگاه

علی بیگدلی
تحلیلگر سیاسی

رئیس جمهور برای شرکت در 77امین نشست مجمع 
عمومی سازمان ملل متحد عازم نیویورک شد و البته 
قابل پیش بینی نیست که چه مطالبی مطرح خواهند 
کرد. آقای رئیسی باید از این فرصت استفاده کنند ولی 
برای اینکه از این فرصت استفاده شود، قبل از آن باید به 

موضوعاتی که می تواند مورد توجه ...

سفر آقای رئیسی به نیویورک با فراز و نشیب ها، 
مخالفت ها و سخت گیری های زیادی مواجه بود و حتی 
وزارت امور خارجه آمریکا تحت فشار کنگره و سازمان های 
امنیتی آمریکا حاضر نبود به ایشان ویزا دهد. منتها بنا 
به ملاحظاتی که از جمله این مذاکرات همین مذاکرات 

برجامی بود و آمریکا نمی خواست ...

سفر رئیس جمهوری به نیویورک 

صفحه 11

سخــن روز
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منظور حضور  به  نیویورک  به  رئیس جمهور  سفر 
درمجمع عمومی سازمان ملل متحد از دیدگاه دیپلماسی 
عمومی سفری مطلوب است. زیرا رئیس جمهور می تواند از 
تریبون مجمع عمومی سازمان ملل نسبت به اعلام مواضع 
تهران استفاده کند و در ارتباط با مسائل مختلف از جمله 

پرونده هسته ای نکاتی را اعلام نماید...

علی اصغر زرگر
کارشناس روابط بین الملل

حاشیه نشست مهم تر است

سفر نیویورک با موفقیت همراه خواهد بود؟

نه پلیس، نه محاکم قضایی، نه دولت

حل مسئله بدون هر گونه  تنش اجتماعی
   ستاد امر به معروف و نهی از منکر:   

   دستگیری، پرونده سازی و دادگاهی شدن از موضوع مقابله با بدحجابی حذف شود   

صفحه 2

آرمان ملی: ستاد امربه معروف و نهی از منکر اعلام کرد که این ستاد تاکید دارد برای رفع معضل بدحجابی باید 
مساله جرم بودن بدحجابی که نیاز به دستگیری و پرونده سازی و دادگاهی شدن دارد، برداشته شود و بر اساس طرح 
جامع عفاف و حجاب با نگاه تخلف با بدحجابی برخورد گردد که حل مساله بدون هرگونه تنش اجتماعی کمک 
می کند. در بیانیه ارسالی ستاد امر به معروف و نهی از منکر کشور با امضای سیدعلی خان محمدی، سخنگوی این 

صفحه 9ستاد آمده است: ...

    نباید کاری کرد  که آرامش روانی 
   زنان جامعه بهم بخورد
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